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‘Id, The Festival

العيدُ

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام) ـ قال ف بعضِ الأعيادِ ـ: إنَّما هو عيدٌ لمن قَبِل اله‏ُ صيامه وشَر قيامه، وكل يوم لا1
.يعص اله‏ُ فيه فهو عيدٌ

1– Imam Ali (a.s.) said regarding one of the festivals, ‘Verily it is only a festival for he whose fasts Allah
has accepted and whose prayers He has acknowledged, and every day in which we do not disobey
Allah is a day of celebration.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 20, p. 73]

2مراءالس خُبز لَيهع فاثور ندَهعيدٍ، فإذا ع ومي] (لامالّس لَيهع) نينؤمالم أمير عني] لَيهع خَلتغَفلَة: د يدِ بنوـ عن س
لَه رن غُفإنَّما هذا عيدُ م :عيدٍ وخَطيفَةٌ؟! فقال ومي ،نينؤمالم يا أمير :نَةٌ ، فقُلتلبةٌ فيها خَطيفَةٌ ومفحوص.

2– Suwayd b. Ghafla narrated, ‘I went to visit him [i.e. Imam Ali (a.s.)] on one of the festivals, and he
had a small table in front of him on which was wheat bread, and a plate of khatifa[khatifa a food made of
flour and milk (ed.)] and milbana[milbana a food made of bran, milk and honey (ed.)], so I asked, ‘O
Commander of the Faithful, it is a day of celebration and you are eating khatifa! to which he replied, ‘It is
only a day of celebration for whoever has been forgiven.’[Bihar al-Anwar, v. 40, p. 326, no. 7]

Nayruz

عيدُ النَّيروزِ
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3ومالي ،نينؤمالم ما هذا ؟ قالوا: يا أمير :النَّيروزِ، فقال ةدِيبِه (لامالّس لَيهع) عل ـ كتاب من لا يحضره الفقيه: اُت
!النَّيروزُ، فقال (علَيه الّسلام): اصنَعوا لَنا كل يوم نَيروزاً

3– Imam Ali (a.s.), when he was brought a gift for Nayruz, exclaimed, ‘What is this’ to which they replied,
‘O Commander of the Faithful, today is Nayruz.’ He replied, ‘Make everyday Nayruz for us [i.e. through
your good actions].’[al-Faqih, v. 3, p. 300, no. 4073]

4ومي لروزُنا كنَي :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

4– Imam Ali (a.s.) said, ‘Our Nayruz is everyday.’[al-Faqih, v. 3, p. 300, no. 4074]

5:؟ قُلتومهذا الي النَّيروزِ فقال: أتَعرِف يوم (لامالّس لَيهع) ِادقالص عل بن خُنيس: دخَلت ّعلـ بحار الأنوار عن م
جعلت فداكَ، هذا يوم تُعظّمه العجم وتَتَهادى فيه، فقال أبوعبدِاله‏ِ الصادِق (علَيه الّسلام): والبيتِ العتيق الّذي بِمةَ
! ما هذا إ مرٍ قَديم اُفَسره لَكَ حتّ تَفهمه ... يا معلّ، إنَّ يوم النَّيروزِ هو اليوم الّذي أخَذَ اله‏ُ فيه مواثيق العبادِ أن
...الشَّمس ت فيهطَلَع ومي لأو ووه ،^ ةنوا بِالأئمؤموأن ي ،جِهجوح هلسنوا بِرؤمشرِكوا بِه شَيئاً، وأن يولا ي دوهعبي
لأو وأنتُم ... وه عتُموهيوض مجالع فَظَتهنا، حتشيع امنا وأيامن أيم نَّه  جالفَر فيه قَّعنَتَو ونَحن نَيروزٍ إ ومن يوما م
.... يوم من سنَة الفُرسِ

5– Imam al-Sadiq (a.s.) said to Mu’aalli b. Khunays when he came to visit him for Nayruz, ‘Do you know
what this day is’ to which he replied, ‘May I be your ransom, this is a day to which the Persians attach
great importance and in which they give each other gifts.’ So Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘By the Ancient
House in Makkah! That is only because of a much older reason which I will explain to you so that you
may understand … O Mu’aalli, verily the day of Nayruz is the day when Allah took the servants’
covenants from them that they would worship Him and that they would not associate anything with Him,
and that they would believe in His prophets and His divine proofs, and that they would believe in the
Imams (a.s.). This is also the day when the sun rose for the first time … Every day of Nayruz is a day
when we await joy for verily it is one of our special days and one of the days of our shi’aa. The Persians
have kept its significance whereas you have lost it … This is the first day of the Persians’ new year, and
they have managed to stay alive since having been only thirty thousand in number. The pouring of water
on the day of Nayruz has become a practice…’[Bihar al-Anwar, v. 59, p. 92, no. 1]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): إذا كانَ يوم النَّيروزِ فَاغتَسل والبس أنظَف ثيابِكَ، وتَطَيب بِأطيبِ طيبِكَ، وتَون6ُ
.ذلكَ اليوم صائماً

6– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘On the day of Nayruz, take a bath and wear your cleanest clothes, and



perfume yourself with the best of fragrances, and fast on that day.’[Wasa’il al-Shi’ah, v. 7, p. 346, no. 1]

ـ بحار الأنوار: ح أنَّ المنصور تَقَدَّم إل موس بن جعفَرٍ عليهماالسلام بِالجلوسِ للتَّهنىة ف يوم النَّيروزِ وقَبض7ِ
ما يحمل إلَيه، فقال: إنّ قَد فَتَّشت الأخبار عن جدّي رسولِ اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) فلَم أجِدْ لهذا العيدِ خَبراً،
وإنَّه سنَّةُ الفُرسِ ومحاها الإسلام، ومعاذَ اله‏ِ أن نُحيِ ما محاها الإسلام، فَقال المنصور: إنَّما نَفعل هذا سياسةً
لَسفج ،لَستج إ ظيمه‏ِ العألتُكَ بِالندِ، فسلجل ...

7– It is narrated in Bihar al-Anwar ‘It has been related that Mansur [Dawaniqi][One of the Abbasid
Caliphs (ed.)] ordered Imam Musa al-Kazim (a.s.) to sit with him to receive gifts and greetings for the
day of Nayruz, so that he may take the gifts presented to him, so Imam replied, ‘Verily I have examined
the traditions from my grandfather the Prophet (S) and have not found a single tradition about this
festival. Rather it is a practice of the Persians which Islam eradicated, and God forbid that we should
revive what Islam has eradicated.’ So Mansur said, ‘We only celebrate it as a matter of policy for our
army[It is possible that his army consisted of Persians whose favour and allegiance he wished to secure
by his observance of their festival (ed.)], so I request you by Allah the Great to sit down’, so he sat down
…’ [Bihar al-Anwar, v. 59, p. 100, no. 2 and v. 48, p. 108, no. 9]

The Adornment of the Festivals

زينَةُ الأعيادِ

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): زَيِنوا أعيادكم بِالتَّبير8ِ

8– The Prophet (S) said, ‘Adorn your festivals with frequent chants of Allahu Akbar (Allah is the
Greatest).’[Kanz al-’Ummal, no. 24094]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): زَيِنوا العيدَين بِالتَّهليل والتَّبيرِ والتَّحميدِ والتَّقديس9ِ

9– The Prophet (S) said, ‘Adorn the two festivals (‘id al-fitr and ‘id al-adhha) with frequent chants of la
ilaha illallah (There is no god but Allah), Allahu Akbar (Allah is the Greatest), al-Hamdu lillah (All praise
is due to Allah), and with glorification of Allah.’[Kanz al-’Ummal, no. 24095]

.ـ كنز العمال: كانَ (صلَّ اله علَيه و آله) يخرج ف العيدَين رافعا صوتَه بِالتَّهليل والتَّبير10ِ

10– It is narrated in Kanz al-’Aummal The Prophet (S) used to go out in the streets on the two festivals
chanting la ilaha illallah (There is no god but Allah) and Allahu Akbar (Allah is the Greatest) in a loud



voice.’[Kanz al-’Ummal, no. 18101]

1. Nayruz The first day of spring, marking the Persian New Year (ed.)

Source URL: https://www.al-islam.org/mizan-al-hikmah-scale-wisdom/id-festival#comment-0


	‘Id, The Festival
	‘Id, The Festival
	Nayruz
	The Adornment of the Festivals


